
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:32:56) 
 
 Koleginice poslanice i kolege poslanici, počinjemo rad. Primjenom elektronskog sistema za 
glasanje, uvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja 
poslanika, pa otvaram Šestu sjednicu Drugog redovnog jesenjeg zasijedanja u 2023. godini 
Skupštine Crne Gore 28. saziva. 
 Podsjećam da je predsjednik Skupštine sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio 
saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine. Prelazimo na utvrđivanje 
dnevnog reda. 
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Pozivam vam da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu. 
 Stavljam na glasanje Predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite, kolege i koleginice. Mogu li da 
zaključim glasanje? 
 Glasalo je ukupno 62 poslanika i poslanice - 62 za, tako da konstatujem da smo utvrdili sljedeći 
dnevni red: 
 1) Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o priznavanju profesionalnih kvalifikacija za doktore 
medicine, doktore stomatologije i arhitekture u kontekstu Centralno-evropskog sporazuma o slobodnoj 
trgovini; 
 2) Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o priznavanju kvalifikacija u oblasti visokog 
obrazovanja na Zapadnom Balkanu i 
 3)  Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o slobodi kretanja na Zapadnom Balkanu sa ličnom 
kartom.  
 Prelazimo na dnevni red.  
 Prelazimo na Prvu tačku dnevnog reda - Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o  
priznavanju profesionalnih kvalifikacija za doktore medicine, doktore stomatologije i arhitekte u 
kontekstu Centralno-evropskog sporazuma o slobodnoj trgovini. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Naida Nišić, ministarka rada i socijalnog staranja i Anđela Nedović, 
državna sekretarka u Ministarstvu rada i socijalnog staranja. 
 Izvjestioci odbora su Darko Dragović, Zakonodavnog odbora i Maja Vučelić, Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres, uz konstataciju, kolege, da smo se na Kolegijumu dogovorili da ova tri sporazuma 
usvojimo bez rasprave, zbog toga što smo već ova tri sporazuma razmatrali, prije svega, na svim odborima 
u prethodnom sazivu i na plenumu, kao i da su sporazumi dobili pozitivno mišljenje u prethodnom sazivu 
svih odbora i da su izglasani na plenumu u prethodnom sazivu. Sada imam obavezu samo da pitam 
predstavnika predlagača da li želi dodatno obrazloženje. Ne želi. U redu. 
 Proceduru želite? 
            Izvolite, kolega Vukoviću. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (18.12.23 17:36:55) 
 
 Uvažene građanke i građani, poštovane koleginice i kolege, uvaženi predstavnici Vlade, 
 Bez namjere da kršim ovaj dogovor sa Kolegijuma, a Vi ste ga obrazložili, želim samo da kažem da, 
kao predsjednik skupštinskog Odbora za evropske integracije, pozdravljam to, što će, po svoj prilici 
Skupština Crne Gore danas ratifikovati ova tri važna sporazuma iz Berlinskog procesa. Na taj način 
šaljemo još jedan pozitivan signal našim evropskim partnerima kada se tiče ambicije Crne Gore da što prije 
ispuni preostale obaveze iz procesa pregovora sa Evropskom unijom.  
 Podsjećam da smo u povodu one posjete koju smo realizovali u Briselu unazad 10-15 dana imali 
priliku da čujemo da je ovo nešto što bi se moglo u relativno kratkom roku realizovati. Ja sam tu poruku i 
prenio na Prvoj sjednici Odbora za evropske integracije uvaženim koleginica i kolegama. Drago nam je da 
je Vlada reagovala promptno i ja vjerujem da ovo danas predstavlja jedan dobar primjer saradnje Vlade i 
Parlamenta na planu evropske integracije i nadam se da će ovakvih primjera biti još. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:38:06) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Vukoviću. 
 Riječ ima poslanica Ana Novaković-Đurović.  
            Izvolite. 
 
 



 ANA NOVAKOVIĆ ĐUROVIĆ (18.12.23 17:38:15) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice.  
           Takođe bez namjere da kršim ovaj dogovor sa Kolegijuma, ali samo kratko imam obavezu da se 
osvrnem na predložene tačke dnevnog reda zato što je izvjesno da ćemo danas potvrditi ove zakone, 
ratifikovati sporazume i bez dileme na taj način ubrzati naš evropski put. Najjednostavnije rečeno, 
usvajanjem ova tri sporazuma iz Berlinskog procesa ćemo pojednostaviti putovanje, studiranje, ali i poslove 
za naše ljude u ovom dijelu Evrope i u državama članicama Zapadnog Balkana. Ali, moram takođe reći da 
sam dodatno ponosna i zadovoljna što je 43. Vlada dala maksimalan doprinos da se ovi sporazumi i 
potpišu, pa vas podsjećam da je predsjednik 43. Vlade Dritan Abazović ove sporazume potpisao u 
novembru 2022. godine, a da je 43. Vlada već u februaru 2023. godine, u najkraćem mogućem roku, ove 
sporazume usvojila na Vladi. Tada su upućeni Skupštini, oni su izglasani, ali ih bivši predsjednik Đukanović 
nije potpisao.  
              Meni je žao što kasnimo u ovom procesu nekih šest mjeseci otprilike. Da je bilo samo do Vlade, 
Crna Gora bi bila među prvim državama Zapadnog Balkana koja je ispoštovala svoje obaveze dogovorene 
na Samitu u Berlinu. Ovako smo negdje na samom kraju pored Bosne i Hercegovine, ali ono što je dobro 
još uvijek u zadatom roku od 18 mjeseci koji je zadat na samom Samitu, ponavljam jako je važno da danas 
potpišemo sporazume i na taj način potvrdimo ono što su bili i rezultati i uspješno i brzo reagovanje 43. 
Vlade.  
  Kada je u pitanju doprinos i praćenje Berlinskog procesa od strane 43. Vlade, mi smo na Samitu u 
Tirani potpisali još jedan sporazum, Sporazum o međusobnom priznavanju profesionalnih kvalifikacija koje 
se odnose na medicinske sestre, doktore veterine, farmaceute i babice, takođe u kontekstu CEFTA 
sporazuma i bilo bi dobro da i taj sporazum što prije ratifikujemo. Ali ono što je posebno važno, takođe 43.  
Vlada je na samitu u Tirani potpisala i Ugovor o formiranju Centra za sajber kapacitete i sjedište ovog 
centra će biti u Podgorici. Tako da sam zaista ponosna na način kao je 43. Vlada pratila dinamiku 
Berlinskog procesa i izašla sa konkretnim rezultatima i uspjesima. Nadam se da će to nastaviti i 44. Vlada. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:41:20) 
 
 Zahvaljujem koleginici Ani Novaković-Đurović. 
           Izvolite, kolega Vukoviću.  
           Nemate ispravku navoda, nego možete samo proceduru. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (18.12.23 17:41:37) 
 
 Važno je jer se ovo se tiče naših evropskih obaveza i cijelo društvo zavisi od toga koliko smo mi 
efikasni kao državni organi. Koliko je meni poznato, ovi sporazumi su bili u Vladi preko tri mjeseca - od 
novembra do februara. Ne stoji ocjena da su upućeni u najkraćem mogućem roku Parlamentu. Važne su 
dvije  stvari. U međuvremenu smo odustali od nekih alternativnih modela, kao što je Otvoreni Balkan, vratili 
smo onome što je izvorna evropska agenda i Berlinski proces kao njen sastavni dio. Konstatujem 
nepodijeljenu podršku ovog saziva Parlamenta za ratifikaciju ovih sporazuma. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:42:20) 
 
 Zahvaljujem, kolega Vukoviću.  
            Proceduru ima kolega Milan Knežević. Izvolite, kolega. 
 Koleginice Đurović, samo se meni obraćajte da ne bi bilo kršenja procedure, molim Vas. 
 
 
 ANA NOVAKOVIĆ ĐUROVIĆ (18.12.23 17:42:43) 
 
 Uvažena potpredsjednice, prvo hvala Vam.  
            Samo želim da pojasnim da su sporazumi potpisani u novembru i da je logično da je priprema 
interna za usvajanje ovih sporazuma na Vladi, jer podrazumijeva naravno i izjašnjavanje svih nadležnih 
organa i institucija najmanje dva mjeseca. Ne računamo praznike koji su bili u januaru, već u februaru na 
jednoj od prvih sjednica sljedeće godine od potpisivanja sporazuma imali smo ih na sjednici Vlade. Nadam 
se da će 44. Vlada jednako brzo da pripremi usaglašavanje i ovog četvrtog sporazuma koji smo potpisali. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:43:31) 
 
 Zahvaljujem koleginici Novaković-Đurović.  
           Izvolite, kolega. Možete li samo meni da se obraćate? 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.12.23 17:43:36) 
 
 Hoću, naravno.  
            Pošto je ovo vrijeme zahvaljivanja, ja se stvarno neću zahvaljivati Dritanu Abazoviću i 43. Vladi. 
Želim da se zahvalim gradu Berlinu, jer da nema grada Berlina, ne bi imali Berlinski proces. Da se zahvalim 
svim doktorima i medicinskim sestrama, jer da nemamo doktore i medicinske sestre, ne bismo imali ovaj 
sporazum. Da se zahvalim svim ljudima u Crnoj Gori koji imaju lične karte, jer ne bismo imali ovaj 
Sporazum o kretanju po Zapadnom Balkanu. Da se zahvalim svim ljudima koji imaju vozilo, jer sigurno ne 
bi mogli da voze da nemamo ove sporazume i da se zahvalim svim ljudima kojih se tiče ovaj sporazum, a 
neće se Dritan Abazović naljutiti što se njemu neću zahvaliti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:44:16) 
 
 Zahvaljujem se ja Vama, kolega Kneževiću. Zaista Vam se zahvaljujem što ste bili u okviru 
vremena. /Upadica/ Samo mi recite đe sam prekršila.  
           Kolege, vidim da je malo popustila koncentracija. Ako želite da završimo današnji rad onako kako 
treba, da ga završimo kao, prije svega, ljudi koji treba da damo primjer građanima, molim vas dozvolite da 
ovu sjednicu privedemo kraju na način kako treba. Gdje sam prekršila proceduru samo mi recite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (18.12.23 17:44:36) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice. Da, da, procedura.  
            Prije svega da Vas pozdravim, vaše saradnike, uvaženu ministarku, ministre, članove Vlade. 
 Pa, evo meni je drago i treba danas da je svečani /prekid/. /Upadice/ Pozdravio sam, ali nijeste čuli. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:45:25) 
 
 Kolega Ibrahimoviću, molim Vas malo ozbiljnosti unesite u proceduru. 
 Kolega, molim Vas možete li da me saslušate? Sada ovo što kažem važi za sve. Neću dozvoliti 
nikome više kršenje procedure. Vi ste, kolega, za večeras posljednji diskutant, odnosno govornik kome ću 
dati pravo i omogućiti da prekrši proceduru. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (18.12.23 17:46:00) 
 
 Zahvaljujem. Da se ne krši. 
 Uvažena potpredsjednice,  
 Prvo, Vi ste prekršili dogovor sa Kolegijuma, ali sve to smatram da je u cilju demokratije i boljeg 
dovogora u ovom Parlamentu.  
            Biću vrlo kratak, kao jedina partija koja je članica Evropske narodne partije, izuzetno smo 
zainteresovani da ovakvi evropski zakoni prođu u ovom našem Parlamentu i da vratim priču za šta smo 
danas ovdje. Mi ćemo da rafitikujemo one zakone koji su iz Berlinskog procesa, koji se direktno tiču boljitka 
naših građana, ali ja ću iskoristiti uvažene predstavnike Vlade da im kažem vrlo jasno. Recite.... /Upadica/  
Vi imate zaštitu .... uniforme, nemojte da brinete. Dozvolite, ja da u Vladu dodjem, ne bih se ovako 
ponašao. Ali, dobro. Ajmo da vratimo stvarno ozbiljnost, ne znam čiji je interes a ovako su važni zakoni, 
sigurno onih koji su ranije bili protiv Berlinskog procesa. Bošnjačka stranka se od početka zalagala za 
važnost Berlinskog  procesa za put Crne Gore u evropske integracije.  
         Još jednom da pozovem predstavnike Vlade da ovi zakoni zažive u pravom smislu riječi. Radi se o tri 
vrlo važna zakona koji bi trebali da u pravom smislu olakšaju život našim građanima i da što prije imamo 



pripremljenu i državu i građane da budemo mobilni kako bismo što prije prihvatili sve one evropske 
vrijednosti i u što kraćem vremenu da Crna Gora bude u punom pravu spremna za Evropsku uniju.  
           Samo mi dpozvolite još minut pošto ste mojim kolegama dozvolili. Vrlo je važno jedan ... uvaženi 
predstavnici Vlade. Mi imamo, kao što znate, bilateralni, novi je ministar, nadam se... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:48:01) 
 
 Kolega Ibrahimoviću, je li ovo bila procedura? Obraćate li se Vi meni? Imate još deset sekundi. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (18.12.23 17:48:12) 
 
 Uvažena potpredsjednice, ne mogu da radim ovdje. 
 Uvažena potpredsjednice, mi imamo bilateralne potpisane sporazume kad je u pitanju priznavanje 
ličnih karti kad se prelaze granični prelazi. Ali, vjerujte imamo uska grla. Pozivam ovdje predstavnike Vlade 
da kroz bilateralne sporazume olakšamo prelaz na graničnim prelazima kako ne bi bilo zastoja i kako bi 
naši građani bolje i poslovno i u svakom drugom smislu mogli da ovaj region bolje posjećuju, odnosno da 
iskoriste biznis, sve ono što je potrebno.... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:48:42) 
 
 Zahvaljujem, kolega Ibrahimoviću. 
 Primjenom i ratifikacijom ovih sporazuma upravo će se desiti da imamo olakšan prelazak granice za 
sve građane Zapadnog Balkana.  
 Konstatujem da je pretres po ovoj tački dnevnog reda završen. 
 Sada prelazimo na drugu tačku dnevnog reda, to je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o 
priznavanju kvalifikacija u oblasti visokog obrazovanja na Zapadnom Balkanu. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Anđela Jakšić-Stojanović, ministarka prosvjete, nauke i inovacija i 
Dragana Babović, državna sekretarka u Ministarstvu prosvjete, nauke i inovacija. 
 Izvjestioci odbora su Vasilije Čarapić Zakonodavnog odbora i Maja Vukićević, Odbora za 
međunarodne odnose i iseljenike. Kako sam rekla kada je bila u pitanju prva tačka dnevnog reda, važi i za 
ovu. Nema rasprave i konstatujem da je pretres završen. Zahvaljujem, kolege. 
 Prelazimo na treću tačku dnevnog reda. To je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o 
slobodi kretanja na Zapadnom Balkanu sa ličnom kartom. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Danilo Šaranović, ministar unutrašnjih poslova i Jovana Mijović, 
državna sekretarka u Ministarstvu unutrašnjih poslova. Ja vas molim za još malo pažnje. 
 Izvjestioci odbora su Bojana Pićan Zakonodavnog odbora i Nađa Laković Odbora za međunarodne 
odnose i iseljenike. Takođe otvaram pretres.  
 Pitam predstavnika predlagača želi li dodatno obrazloženje. Ne želi. 
 Konstatujem da je pretres završen i po ovoj tački dnevnog reda. 
 Kolege poslanici, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o predlozima zakona o kojima smo 
obavili pretres. 
 Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o priznavanju profesionalnih kvalifikacija za doktore 
medicine, doktore stomatologije i arhitekte u kontekstu Centralno-evropskog sporazuma o slobodnoj 
trgovini. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasalo je ukupno 65 poslanika - svih 65 za, pa objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona 
o potvrđivanju Sporazuma o priznavanju profesionalnih kvalifikacija za doktore medicine, doktore 
stomatologije i arhitekte u kontekstu Centralno-evropskog Sporazuma o slobodnoj trgovini. 
 Sada prelazimo na glasanje po druoj tački dnevnog reda. To je Predlog zakona o potvrđivanju 
Sporazuma o priznavanju kvalifikacija u oblasti visokog obrazovanja na Zapadnom Balkanu. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje  Predlog zakona u cjelini. 
 Ukupno je glasalo 65 poslanika - svih 65 je glasalo za, pa objavljujem da je Skupština usvojila 
Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o priznavanju kvalifikacija u oblasti visokog obrazovanja na 
Zapadnom Balkanu. Glasamo o trećoj tački dnevnog reda. To je Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma 
o slobodi kretanja na Zapadnom Balkanu sa ličnom kartom. 
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 



 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasalo je 64 poslanika - 64 za, pa objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o 
potvrđivanju Sporazuma o slobodi kretanja na Zapadnom Balkanu sa ličnom kartom. 
 Proceduru ima kolega Slaven Radunović. 
            Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.12.23 17:54:08) 
 
 Samo da poželim srećnu slavu svim građanima Crne Gore koji sjutra slave Svetog Nikolu i da 
poželim i onima koji ne slave lijep provod kod svojih prijatelja.  
 Poštovani građani, sjutra vas nećemo uznemiravati iz ovih klupa, pa se vidimo preksjutra. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (18.12.23 17:54:28) 
 
 Zahvaljujem kolegi Slavenu Radunoviću. 
 Ovim je Šesta sjednica Drugog redovnog jesenjeg zasijedanja u 2023. godini završena. 
Zahvaljujem. 
 


